
Besvarelse af spørgsmål nr. 4 (ad L 132 Lov om æn-
dring af lov om røgfri miljøer i offentlige lokaler, trans-
portmidler og lignende), som Folketingets Sundheds-
udvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren 
den 21. december 2004

Spørgsmål 4: 
"Hvad er ministerens holdning til HORESTAs m.fl. synspunkt om, at der er 
behov for et lovindgreb til sikring af de ansattes arbejdsmiljø, fordi det ikke 
er muligt at sikre et ordentligt røgfrit arbejdsmiljø gennem frivillige aftaler 
mellem branchens parter"

Svar:
Som det fremgår af min besvarelse af spørgsmål nr. S 51, som medlem af 
folketinget Naser Khader stillede den 5. oktober 2005, tager jeg udmeldin-
gerne fra bl.a. HORESTA og RBF om lovregulering af rygning i hotel- og 
restaurationsbranchen meget alvorligt.

Som omtalt i min besvarelse af spørgsmål nr. 2 vil regeringen i 2005 igang-
sætte en bred folkelig debat om etablering af flere røgfri miljøer, herunder 
på landets arbejdspladser.

Jeg vil gerne understrege, at jeg på forhånd ikke har fastlåste meninger om 
etablering af flere røgfri miljøer. Umiddelbart hælder jeg mest til frivillige 
aftaler, men hvis det ikke er muligt at etablere acceptable forhold af frivillig-
hedens vej, er jeg ikke afvisende over for at regulere området.
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